
Zápis č. 4/3/2013 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
20. marca 2013 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Igor Gallo, Dóra Hushegyiová, Jozef Chudík, Michal 
Jesenko, Martin Kabát, Martin Kákoš, Peter Kubica, Ildikó Nagy, Vladimír Slovák 
Hostia:  
Ing. Václav Mika – generálny riaditeľ RTVS 
PhDr. Daniela Migrová – riaditeľka Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Ľuboš Machaj – riaditeľ Sekcie programu SRo 
Lukáš Diko – riaditeľ Centier spravodajstva RTVS 
Miesto konania: Bratislava, Mlynská dolina, zasadačka GR RTVS na 6. posch. 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda Rady RTVS I. Gallo. Na začiatku rokovania 
privítal všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 9 členov  Rady RTVS a rada je 
schopná uznášať sa.  
I. Gallo navrhol v bode č. 8 vynechať časť a) Korešpondencia a všetku korešpondenciu 
prerokovať v bode č. 7 Sťažnosti a podnety. 
Členovia Rady RTVS s týmto návrhom vyslovili všeobecný súhlas. 
 
I. Gallo dal hlasovať o návrhu programu: 
Uznesenie č. 31/2013: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení:  

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS. 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca M. 
Jesenko);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajca P. Kubica); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajca P. Kubica);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

5. Informácia o vysielaní RTVS počas Veľkonočných sviatkov (spravodajcovia J. Chudík, 
D. Hushegyiová). 

6. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s abdikáciou pápeža a voľbou nového 
pápeža (spravodajcovia I. Nagy, M. Kákoš). 

7. Sťažnosti a podnety. 
8. Rôzne 

 
Za: 9 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0       
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
I. Gallo skonštatoval, že uznesenia z predchádzajúceho rokovania boli konštatačného 
charakteru, predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
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Uznesenie č. 32/2013: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho obdobia. 
Uznesenie Vyhodnotenie 
47./2011 Úloha trvá, vyhodnotí sa priebežne 
84./2011 Plní sa priebežne. 

22. Nevyhodnocuje sa. 
23. Nevyhodnocuje sa. 
24. Nevyhodnocuje sa. 
25. Nevyhodnocuje sa. 
26. Nevyhodnocuje sa. 
27. Nevyhodnocuje sa. 
28. Nevyhodnocuje sa. 
29. Nevyhodnocuje sa. 
30. Nevyhodnocuje sa. 

 
Za: 9 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
I. Gallo informoval, že v tomto bode budú prerokované témy, ktoré boli aktuálne v období 
medzi zasadnutiami rady, resp. rezonovali v médiách: aktuálna situácia v súvislosti 
s úhradami za služby verejnosti poskytované RTVS, personálne zmeny v programovej 
službe Rádio_FM, spolupráca RTVS s Českou televíziou, účasť RTVS na ankete OTO 
a rokovanie Výboru NR SR pre kultúru a médiá (VKM). 
Aktuálna situácia v súvislosti s úhradami za služby verejnosti poskytované RTVS 
V. Mika uviedol, že táto téma momentálne zamestnáva RTVS asi najviac. Zhrnul aktuálnu 
situáciu a skonštatoval, že platný zákon dáva za povinnosť všetkým skupinám, ktoré majú 
nejakú zľavu na úhradách, aby to do 31.3.2013 preukázali RTVS ako vyberateľovi úhrad. 
Lehota 3 mesiace bola podľa neho dostatočná, ale keďže veľa ľudí si to nechalo na poslednú 
chvíľu, tak vznikol taký obrovský nápor a RTVS na to musel reagovať. Jediným možným 
spôsobom, ako pomôcť týmto skupinám obyvateľstva, bolo, že RTVS bude akceptovať 
uplatnenie si týchto úľav až do 30.6.2013. Očakáva, že v tomto termíne sa bude dať táto 
agenda dôstojne zvládnuť. Informoval o spustení infolinky a call centra. 
R. Doehring doplnila, že RTVS za minulý týždeň obdržala cca 27 tis. listových zásielok, 13,5 
tis. emailov a v danom odbore pracuje 8 zamestnancov. Skonštatovala, že ďalších 4 tis. 
emailov sú otázky, na ktoré treba odpovedať. Call centrum, ktoré majú na starosť 2 
pracovníčky a stihnú za deň odbaviť 150 ľudí, absolútne zlyhalo a muselo sa pristúpiť 
k externému call centru. Len v pondelok naň telefonovalo 5 tis. ľudí. Ráta sa s tým, že call 
centrum bude možno fungovať aj 3 mesiace. Na emailovú komunikáciu sa odpovedá interne 
a kapacita je 100 mailov denne.  
I. Gallo sa spýtal, aké sú náklady na externé call centrum a či RTVS nepodcenila informačnú 
kampaň. 
D. Hushegyiová si myslí, že problémom je aj to, že verejnosť nechápe, prečo nevyužíva 
RTVS svoju starú databázu a prečo nepoužije informácie zo Sociálnej poisťovne. 
M. Kákoš sa spýtal, či nie je východisko vrátiť sa k forme nejakého externého subjektu, ktorý 
by vyberal tieto poplatky a či sa tento proces bude opakovať každoročne. Ďalej sa spýtal, do 
akej miery to prinesie zvýšený výber koncesionárskych poplatkov. 
V. Mika odpovedal, že RTVS nepodcenil informačnú kampaň a tá bežala už od prijatia 
zákona. Myslí si, že prijatím ústretového kroku na predĺženie lehoty sa vyriešila väčšina 
problémov a nával sa teraz môže rozložiť. K RTVS s.r.o. uviedol, že RTVS bojoval za to, aby 
táto dcérska spoločnosť bola zachovaná, ale taká bola dikcia zákona a RTVS s.r.o. sa stala 
súčasťou RTVS.  
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R. Doehring doplnila, že databázu Sociálnej poisťovne nebolo možné využiť aj preto, lebo 
bolo potrebné aj doložiť doklady, ktoré potvrdzovali nárok na zľavu. Z tohto dôvodu sa 
nedala využiť ani stará databáza spred roku 2008, kedy sa to nedokladovalo.  
V. Mika odpovedal, že náklady na call centrum sú do 10 tis. €, ale pravdepodobne nebudú 
stačiť. 
Ľ. Machaj potvrdil, že informačná kampaň sa nepodcenila a do vysielania bolo zaradených 
množstvo informačných relácií.  
M. Kabát sa spýtal, čo sa stane, ak náklady na call centrum prekročia 10 tis. € a aký bude 
následný postup. 
R. Doehring odpovedala, že to v tejto chvíli nevie, pretože spraviť verejné obstarávanie na 
call centrum nestihne a zrušiť call centrum by tiež bolo neefektívne pri takomto nápore.  
M. Kabát uviedol, že by bolo možno vhodné pripravovať si ľudí v rámci interných kapacít. 
R. Doehring uviedla, že RTVS nemá technické možnosti na zabezpečenie takéhoto call 
centra. 
M. Jesenko sa spýtal, akým spôsobom bude RTVS preverovať, či všetci, ktorí si zľavu 
uplatnili, si ju uplatnili v súlade so zákonom. 
R. Doehring uviedla, že k preverovaniu príde až po spracovaní došlej korešpondencie 
a overovať sa to bude na základe predložených dokumentov.  
V. Mika uviedol, že aj z tohto dôvodu sa to celé bude spracovávať až do konca augusta. 
P. Kubica sa spýtal, či sa tým pádom budú dať kompletné náklady predložiť až na konci 
augusta. 
R. Doehring uviedla, že nejaké predbežné vyčíslenie nákladov by vedela predložiť už na 
nasledujúce rokovanie.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 33/2013: 
Rada RTVS prerokovala informáciu o vzniknutých problémoch v súvislosti so zmenou 
zákona o úhrade za služby verejnosti poskytované RTVS a zobrala na vedomie opatrenia 
manažmentu RTVS na stabilizovanie situácie. Rada RTVS žiada GR RTVS, aby predkladal 
štvrťročne správu o aktuálnom stave výberu úhrad za služby verejnosti poskytované RTVS. 
 
Za: 9 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Personálne zmeny v programovej službe Rádio_FM 
V. Mika uviedol, že D. Vančo, ktorý viedol Rádio_FM sa rozhodol, že nebude ďalej 
pokračovať a akceptoval ponuku z Centra marketingu. V Rádiu_FM sa našla kontinuálna 
náhrada z vnútorného prostredia. Novým šéfom Rádia_FM sa od 1.3. stal M. Hečko. 
Ľ. Machaj doplnil, že túto situáciu riešil pol roka, pretože sa D. Vančo viac profesne 
stotožňoval s tvorbou webu a keď sa našla za neho náhrada, tak sa to zrealizovalo.  
 
Účasť RTVS na ankete OTO 
V. Mika skonštatoval, že RTVS mal dvojnásobok nominácií ako za posledné roky. 
Informoval, že RTVS bol ocenený 4 cenami a absolútneho OTO-a získal M. Merčiak. 
Vyzdvihol, že relácia OTO bola v danom čase aj lídrom v sledovanosti. 
M. Kákoš uviedol, že v budúcnosti by mohli byť všetci nominovaní a všetky osobnosti, ktoré 
STV má, výraznejšie promovaní.  
V. Mika uviedol, že momentálne je STV odkázaná viac menej na selfpromo, pretože po 
zmenšení reklamného priestoru sa výrazne znížil aj priestor pre reklamnú spoluprácu.  
D. Hushegyiová sa spýtala, či tí najlepší budú aj finančne ohodnotení. 
V. Mika odpovedal, že externistov určite nebude RTVS finančne odmeňovať a pri internistoch 
to nechce takto zverejňovať, ale určite je zámer úspech M. Merčiaka čo najlepšie využiť. 
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Spolupráca RTVS s Českou televíziou 
V. Mika uviedol, že táto téma bude relatívne pravidelná, pretože sa budú môcť prezentovať 
už konkrétne výsledky spolupráce. Informoval o stretnutí manažmentov oboch médií v Brne. 
Priblížil, že prezentácie o spolupráci boli v nasledovných oblastiach: vývoj programu 
a formátov, výroba, program, technika, spravodajstvo a šport a oblasť nových médií. Je 
ambíciou dohodnúť prvé projekty do I. polroku 2013. 
M. Kákoš sa spýtal, či sa uvažuje o spoločnom silvestrovskom programe. 
V. Mika odpovedal, že spoločný Silvester je logická úvaha, ale uvidí sa, či sa naplní. 
Skonštatoval, že z predmetného stretnutia mal dobrý pocit, pretože to nebolo deklaratívne 
stretnutie o spolupráci, ale bolo to úplne konkrétne vecné stretnutie, kde sa prerokovali 
konkrétne formáty a projekty. Bol by rád, ak by sa táto synergia dala konkrétne využívať. 
J. Chudík uviedol, že synergický efekt by sa mohol prejaviť aj pri výbere a reprízovosti, 
napríklad pri osobnostiach. STV podľa neho nemá spracované slovenské osobnosti a ČT to 
má.  
V. Mika doplnil, že už viackrát deklaroval, že najviac mu chýbajú v STV časozberné 
dokumenty. RTVS podľa neho musí mať formáty, ktoré akcentujú dôležité osobnosti 
a výročia.  
D. Hushegyiová sa spýtala na spoluprácu v oblasti zahraničných spravodajcov. 
L. Diko odpovedal, že v spravodajstve sa nedá dohodnúť ten typ spolupráce, že niekto bude 
vyrábať materiály pre dve televízie, ale bude existovať určitá forma výpomoci. Dohoda je 
v rámci technickej podpory. 
I. Nagy sa spýtala, na finančnú participáciu RTVS. 
V. Mika uviedol, že samozrejme sa ráta s tým, že to bude pre RTVS výhodné. 
 
Rokovanie Výboru NR SR pre kultúru a médiá 
I. Gallo informoval, že 11.3. sa spolu s GR RTVS zúčastnil na rokovaní VKM 
a odprezentovali tam Správu o činnosti Rady RTVS za rok 2012 a Správu o činnosti 
a hospodárení RTVS za II. polrok 2012. Skonštatoval, že členov výboru zaujímali najmä 
aktuálne témy, ako napríklad výmena na poste moderátora relácie Z prvej ruky a rozhodnutie 
Najvyššieho súdu v súvislosti s pokutou za reláciu Večer pod lampou. Uviedol, že poslanec 
J. Viskupič požiadal o zdokladovanie pozývania zástupcov jednotlivých politických strán do 
diskusných relácií v SRo . 
V. Mika uviedol, že podľa J. Viskupiča nemajú Obyčajní ľudia proporčné zastúpenie 
v reláciách SRo. Úlohou RTVS je podľa neho teraz zdokladovať, že RTVS má isté pravidlá, 
ktoré sú jasné a zrozumiteľné a vyjadrujú istú proporčnosť, paritu a nejaké pravidlá, ako sa 
prizývajú hostia z hľadiska tematického a z hľadiska prístupu k jednotlivým témam. 
 
I. Gallo informoval, že by chcel v rámci tohto bodu ešte navrhnúť uznesenie k rokovaniu, 
ktoré sa uskutočnilo 21.2. v rámci neverejnej časti rokovania, kde GR RTVS informoval Radu 
RTVS o aktuálnej situácii v súvislosti so súdnymi spormi RTVS. 
Prečítal návrh na uznesenie: 
„Rada RTVS berie na vedomie informácie o postupe GR RTVS v súvislosti so súdnymi 
spormi, ktoré boli predmetom neverejnej časti rokovania Rady RTVS dňa 21.2.2013.“ 
M. Jesenko si nie je istý, či je potrebné prijať takéto uznesenie. 
I. Gallo vysvetlil, že GR RTVS vtedy poskytol rade informácie citlivého charakteru a považuje 
za správne, aby bola o tom nejaká pamäťová stopa. 
M. Kákoš si rovnako nie je istý, či je to správne z formálneho hľadiska. 
M. Jesenko uviedol, že z toho neverejného rokovania je uchovaný zvukový záznam a nevidí 
dôvod, aby sa teraz k tomu prijímalo uznesenie. 
J. Chudík si myslí, že je irelevantné, kedy rada prijme uznesenie k niečomu, čo prerokovala. 
M. Kabát požiadal, keďže ide o uznesenie, ktoré má deklaratórny charakter, aby sa to 
odhlasovalo. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
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Uznesenie č. 34/2013: 
Rada RTVS berie na vedomie informácie o postupe GR RTVS v súvislosti so súdnymi 
spormi, ktoré boli predmetom neverejnej časti rokovania Rady RTVS dňa 21.2.2013. 
 
Za: 6 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, P. Kubica, I. Nagy / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 3 / M. Jesenko, M. Kákoš, V. Slovák / 
Neprítomný: 0  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
V. Mika uviedol, že od ostatného rokovania nezaznamenal v rámci programovej služby 
žiadne nové skutočnosti, okrem abdikácie pápeža, o čom sa bude rokovať v samostatnom 
bode. 
R. Doehring informovala o aktuálnom vývoji hospodárenia. Skonštatovala, že vzhľadom na 
aktuálny čas by sa malo očakávať plnenie na úrovni 16,7% a toto sa plní ako v bežných, tak 
v kapitálových výdavkoch. Pri príjmoch uviedla, že RTVS už dostal polovicu zo zmluvy so 
štátom a príjmová časť je týmto značne skreslená. Už teraz dosahuje 35% plnenie. 
Neočakáva v tejto chvíli nejaký významný výpadok pri úhradách za služby verejnosti za I. 
štvrťrok.  
Ľ. Machaj informoval o zahájení Grand Prix Svetozára Stračinu. 
M. Kákoš sa spýtal, v akom horizonte by rada vedela dostať podrobnejšiu informáciu, aké 
formáty sa chystajú pre rok 2013.  
V. Mika odpovedal, že takéto témy navrhne prerokovávať v neverejnom režime, pretože 
nechce odkrývať karty konkurencii.  
D. Hushegyiová skonštatovala, že v poslednom čase vidí v spravodajstve veľa chýb, ktoré 
súvisia so strihaním príspevkov, čo predtým nebývalo. Vyskytuje sa aj problém so zvukom. 
L. Diko odpovedal, že momentálne je snaha prejsť na spôsob, že si redaktori strihajú 
príspevky sami. V súčasnosti prebiehajú školenia a redaktorom chvíľu potrvá, kým sa do 
toho dostanú.  
D. Hushegyiová sa spýtala, či sú na to redaktori dostatočne pripravení a či majú na to čas. 
L. Diko uviedol, že školenia prebiehajú od novembra, ale redaktori si to musia zažiť. 
Skonštatoval, že zároveň s tým sa nastavuje aj zvuk a mikrofóny v strihacích pracoviskách. 
V. Mika uviedol, že prechod od analógového na digitálne vysielanie musí prebehnúť aj týmto 
spôsobom.  
J. Chudík si myslí, že aspoň v prechodnom období by mal prebehnúť každý príspevok 
technickou kontrolou strihu a zvuku. 
L. Diko odpovedal, že je to takto zariadené až na niektoré aktuality. 
M. Kákoš navrhol, aby predseda Rady RTVS dohodol s GR RTVS termín stretnutia, na 
ktorom by sa na neverejnom rokovaní prerokovali strategické zámery RTVS v programovej 
oblasti. 
J. Chudík doplnil návrh M. Kákoša, aby sa takéto stretnutie urobilo zvlášť pre STV a zvlášť 
pre SRo. 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 35/2013: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS. 
 
Za: 8 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát /  
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
I. Gallo informoval, že nebol predložený žiaden materiál. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
P. Kubica, ako spravodajca k tomuto bodu uviedol, že materiál je v štandardnej forme. 
V. Mika odprezentoval predložený materiál. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 36/2013: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach za predchádzajúce 
obdobie. 
 
Za: 8 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h) 
zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS 
P. Kubica, ako spravodajca k tomuto bodu, uviedol, že ho teší zámer zazmluvniť uvedené 
športové podujatia. 
V. Mika informoval, že u všetkých medzisezónnych formátoch sú podmienky z pohľadu 
RTVS efektívnejšie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 37/2013: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného 
záväzku v zmysle § 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS. 
 
Za: 8 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
V. Mika odprezentoval predložený materiál. 
M. Kákoš požiadal o vypracovanie novej metodiky predkladania zámerov vstúpiť do 
zmluvných záväzkov a informácií o zmluvách nad 10 tis. €.  
Členovia Rady RTVS sa po diskusii dohodli, že v spolupráci s tajomníkom rady vypracujú 
nový spôsob párovania predkladaných zámerov a informácií o uzatvorených zmluvách. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 38/2013: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € uzavretých 
od predchádzajúceho zasadnutia rady. 
 
Za: 8 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. rôzne 
I. Gallo informoval, že v období medzi rokovaniami Rady RTVS požiadal GR RTVS 
o stanovisko k niektorým medializovaným témam: rozhodnutie Najvyššieho súdu SR (NS) 
v súvislosti s udelenou pokutou od Rady pre vysielanie a retransmisiu (RVR) za reláciu 
Večer pod lampou – kauza Cervanová, vyhodnotenie súbehu námetov a plánovaných 
rokovaniach s produkčnými spoločnosťami, zmeny na postoch moderátorov v relácii Z prvej 
ruky na Rádiu Slovensko. 
 
Vyhodnotenie súbehu námetov a plánovaných rokovaniach s produkčnými 
spoločnosťami 
V. Mika skonštatoval, že v budúcnosti sa bude postupovať úplne iným spôsobom a bude sa 
omnoho jasnejšie definovať cieľ. Napriek tomu sa RTVS snažil s týmto súbehom naložiť 
najlepšie, ako sa dalo. Za podstatné považuje, že bol posúdený každý jeden projekt a všetky 
sa stávajú súčasťou Centrálneho registra námetov (CRN). 
D. Kyselová, zodpovedná za túto agendu, informovala, že súbeh je v záverečnej fáze. 
Budúci týždeň budú stretnutia so 44 predkladateľmi a pôjde o finalizáciu konkrétnych dohôd. 
Definitívna správa bude predložená po záverečných stretnutiach s predkladateľmi. 
V. Mika uviedol k doručenej sťažnosti od p. Pohánkovej, že si vyhradzuje právo naložiť s 
akýmkoľvek projektom podľa potreby RTVS. Dramaturgia RTVS je podľa neho manažérskou 
zodpovednosťou a musí byť v rukách manažmentu. 
J. Chudík uviedol, že z listu p. Pohánkovej pochopil, že sa ohradzovala voči forme tej 
odpovede, kde na viac námetov dostala tú istú odpoveď. 
V. Mika odpovedal, že sa nedá vyrobiť samostatnú odpoveď na každý zo 638 námetov. 
Poznamenal, že tak ako bol tento súbeh vyhlásený, nezodpovedá žiadnym kritériám, ako 
pracuje televízia vo väzbe na štruktúru atď.  
J. Chudík si myslí, že bližšie vyjadrenie mohli poskytnúť konkrétni dramaturgovia a redaktori 
z centier, ktorí to posudzovali. Považuje za dehonestujúce, aby sa rozosielala kopírovaná 
odpoveď, pod ktorou je podpísaný GR RTVS. Lepšie by podľa neho bolo zamietnuť 
a nezdôvodňovať. 
D. Kyselová doplnila, že 150 uchádzačom sa posielali individuálne hodnotenia a p. 
Pohánkovej sa posiela list z vysvetlením. 
M. Kákoš sa spýtal, ako prebieha koordinácia s Audiovizuálnym fondom. 
D. Kyselová uviedla, že RTVS posiela zoznam projektov, o ktoré má záujem rovno do 
Audiovizuálneho fondu a komunikácia prebieha medzi inštitúciami. Predkladatelia sa o to 
nemusia starať. 
V. Mika doplnil, že z hľadiska vývoja je stratégiou, že Audiovizuálny fond disponuje 
aktualizovanou platnou databázou projektov, s ktorými RTVS ráta do vývoja a vysielania. 
 
Zmeny na postoch moderátorov v relácii Z prvej ruky na Rádiu Slovensko 
I. Gallo odcitoval časť z vysielania Rádia Slovensko z 1.3.2013, kde moderátor J. Hrabko 
povedal: „Chcem poďakovať za priazeň všetkým poslucháčom, ktorú relácii Z prvej ruky 
venujú a ktorí z nej urobili jednu z najsledovanejších relácií nielen SRo, ale politických 
diskusií vôbec. Vedenie SRo však neodolalo politickým tlakom a bez takejto garancie už 
nemôžem pre neho ďalej pracovať.“ Označil to za vážnu tému, ak sa vo verejnoprávnych 
médiách hovorí o politických tlakoch a z toho dôvodu zaradil túto tému na rokovanie. 
V. Mika uviedol, že rozhodnutie o tom, že Z prvej ruky bude RTVS robiť aj vo vlastnej 
dramaturgii, je legitímne a logické. Tím, ktorý pracuje na tomto formáte bol o tomto 
informovaný. J. Hrabko bol externý spolupracovník SRo a o tom, že takto vyjadrí svoj postoj 
netušili ani členovia tohto tímu. Na stretnutí s vedením SRo a spravodajstva J. Hrabko 
nevedel žiadne politické tlaky uviesť a zdôvodniť. Myslí si, že rozhlasové formáty musia byť 
viac v internej dramaturgii a za dôležité považuje, že ostatní ľudia z tímu pracujú naďalej.  
I. Gallo doplnil kontext situácie a vysvetlil, že J. Hrabko moderoval 4 z 5tich relácií Z prvej 
ruky a po novom mal moderovať 2 z 5tich. 
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Ľ. Machaj uviedol, že ho to mrzí, pretože ide o jednu z profilových relácií. Uviedol, že ani 
jemu nevedel J. Hrabko nejaký politický tlak potvrdiť. Za politický tlak podľa neho J. Hrabko 
považuje zníženie počtu relácií.  
L. Diko rovnako potvrdil, že žiadne politické tlaky nie sú vyvíjané na žiadnej úrovni 
spravodajstva.  
M. Jesenko sa spýtal, čo bolo dôvodom na zmenu počtu relácií pre J. Hrabka. 
Ľ. Machaj vysvetlil, že bol zámer poskytnúť priestor novým moderátorom a dôvodom bol aj 
ekonomický aspekt, keďže J. Hrabko bol externista. 
P. Kubica vyjadril uznanie za to, že RTVS ide využívať interné zdroje a vlastných 
zamestnancov. 
M. Kákoš poznamenal, že vytváranie fenoménu politického martýrstva sa stáva národným 
folklórom. Myslí si, že ak sa manažment RTVS rozhodol dať priestor interným 
zamestnancom, tak je to normálne, legitímne rozhodnutie. 
V. Mika podotkol, že ak by nepadol dovetok o tom, že vedenie SRo podľahlo politickým 
tlakom, tak táto diskusia nie je. Tému považuje za uzavretú, lebo nepadlo ani jedno slovo 
o nejakom politickom tlaku. 
J. Chudík považuje za právomoc manažmentu RTVS robiť takéto rozhodnutia. Treba sa 
zbaviť pocitu, že niektoré veci nie sú kritizovateľné.  
V. Slovák uviedol, že je potrebné klásť prípravu na vykonanie nejakej zmeny.  
M. Jesenko sa spýtal, či už teraz nebude žiadna spolupráca s J. Hrabkom. 
Ľ. Machaj vysvetlil, že dal J. Hrabkovi priestor na učinenie verejného ospravedlnenia a keďže 
to neurobil, tak nevidí priestor na ďalšiu spoluprácu. Stratil dôveru jeho aj vedenia 
spravodajstva. 
L. Diko garantuje, že žiadne politické tlaky na redaktorov a tvorivých pracovníkov 
spravodajstva a aktuálnej publicistiky nepripustí. 
 
Rozhodnutie Najvyššieho súdu SR (NS) v súvislosti s udelenou pokutou od Rady pre 
vysielanie a retransmisiu (RVR) za reláciu Večer pod lampou – kauza Cervanová 
I. Gallo považuje pokutu vo výške 50 tis. € za závažnú a tak si vyžiadal operatívne 
stanovisko od GR RTVS, aj keď vie, že písomné vyhotovenie rozhodnutia ešte nebolo RTVS 
doručené. 
V. Mika si je na jednej strane plne vedomý oprávnenia inštitútu prázdneho kresla, na druhej 
strane podľa neho nemá RTVS veľa právnych, vecných, ani obsahových možností namietať 
rozhodnutie NS. RTVS podľa neho vychádza z toho, že k subjektívnemu zavineniu 
niektorého z pracovníkov RTVS neprišlo. Bude sa pravdepodobne uvažovať o uplatnení 
škody, ktorá vznikla porušením zákona. Informoval, že RTVS skúsi využiť EBU ako 
partnerský orgán a požiada o stanovisko EBU skôr ako sa obráti na nejakú európsku 
inštanciu.  
Ľ. Machaj doplnil podrobnosti, keďže v tom čase mal nad reláciou dramaturgický dohľad. 
P. Čverha, vedúci Odboru právneho RTVS, potvrdil slová GR RTVS o právnej situácii. 
Z objektívneho hľadiska to smeruje k tomu, že RTVS bude zodpovedný za vysielanie. 
K otázke možného regresu vzniknutej škody poznamenal, že sa to analyzuje. Náhľad EBU 
na celú túto vec považuje za veľmi dôležitý aj vzhľadom na to, ako sa postaviť k externému 
dodávateľovi. 
 
5.  Informácia o vysielaní RTVS počas Veľkonočných sviatkov  
V. Mika uviedol predložený materiál. 
V. Burianek – riaditeľ Jednotky, M. Gajdošíková – riaditeľka Dvojky a Ľ. Machaj – 
programový riaditeľ SRo odprezentovali konkrétnu programovú štruktúru sviatočného 
vysielania. 
I. Gallo sa spýtal GR RTVS, do akej miery reflektuje sviatočné vysielanie poslanie RTVS ako 
verejnoprávneho vysielateľa. 
V. Mika odpovedal, že toto sviatočné vysielanie je významne odlišné od toho, čo budú môcť 
diváci vidieť na obrazovkách iných televízií. 
V. Slovák sa spýtal, ktoré prenosy bohoslužieb sa plánujú. 
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V. Burianek doplnil informáciu o bohoslužbách. 
M. Kákoš požiadal o podrobnejšie informácie k relácii „Milujem Slovensko“. 
V. Mika podrobnejšie informoval o predmetnej relácii. 
J. Chudík ocenil, že na Rádiu Slovensko bežali „Tajomstvá slovenských kostolov“ a dáva to 
aj do pozornosti Dvojky.  
I. Gallo dal priestor pre predkladanie návrhov na uznesenia: 
P. Kubica predložil návrh na uznesenie: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní RTVS počas 
Veľkonočných sviatkov a konštatuje, že reflektuje postavenie RTVS ako verejnoprávneho 
vysielateľa. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie: 
Rada RTVS berie na vedomie Informáciu o vysielaní RTVS počas Veľkonočných sviatkov. 
Navrhol, aby sa prípadné pozitívne hodnotenia dali do uznesenia až pri vyhodnotení tohto 
vysielania. 
 
I. Gallo dal hlasovať o návrhoch na uznesenia v poradí, v akom boli predložené: 
Návrh na uznesenie P. Kubicu: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní RTVS počas 
Veľkonočných sviatkov a konštatuje, že reflektuje postavenie RTVS ako verejnoprávneho 
vysielateľa. 
 
Za: 4 / I. Gallo, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica / 
Proti: 1 / V. Slovák /      
Zdržali sa: 3 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, I. Nagy /  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie nebolo prijaté. 
 
Návrh na uznesenie M. Jesenka: 
Rada RTVS berie na vedomie Informáciu o vysielaní RTVS počas Veľkonočných sviatkov. 
 
Za: 4 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, I. Nagy, V. Slovák /  
Proti: 0       
Zdržali sa: 4 / I. Gallo, J. Chudík, M. Kákoš, P. Kubica / 
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie nebolo prijaté. 
 
I. Gallo skonštatoval, že tento bod sa uzatvorí bez prijatého uznesenia a rada sa k tomu vráti 
pri vyhodnotení sviatočného vysielania. 
 
6. Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s abdikáciou pápeža a voľbou 

nového pápeža 
I. Nagy, ako spravodajkyňa rozhlasovej časti tohto bodu uviedla, že sa nemôže stotožniť 
s názorom autora listu, ktorý protestuje proti neprimerane veľkému priestoru venovanému 
náboženskej tematike, ktorý Rada RTVS dostala. Myslí si, že takáto udalosť sa vyskytne raz 
za niekoľko storočí, tak sa bolo potrebné primerane zaoberať touto tematikou. 
Skonštatovala, že na základe rozboru vysielania SRo boli poslucháči informovaní o tejto 
udalosti denne a s vhodnými účastníkmi. Rovnako to podľa nej platí aj pre voľbu nového 
pápeža. Vysielanie hodnotí veľmi kladne. 
M. Kákoš, ako spravodajca televíznej časti tohto bodu uviedol, že považuje za samozrejmé, 
že tak významná udalosť sa premietla do médií. Pozitívne hodnotí, že STV sa neuchýlila 
k bulvarizácii pri tejto príležitosti. Vyzdvihol prácu vyslaného redaktora J. Barboráka. Nad 
rámec sa mu zdalo iba 13.3. vysielanie v tejto súvislosti súbežne aj na Jednotke aj na 
Dvojke, čo podľa neho nemalo logické opodstatnenie. 
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V. Mika odprezentoval predložený materiál. K doručenému protestu poznamenal, že zákon 
o RTVS ukladá, že RTVS má povinnosť poskytovať záznam alebo prenosy z významných 
spoločenských, kultúrnych a náboženských podujatí.  
I. Gallo priblížil, že z RVR bolo na radu postúpených niekoľko podnetov od ľudí, ktorí 
protestovali, že RTVS venoval neprimerane veľa priestoru vo vysielaní v súvislosti 
s abdikáciou pápeža. 
L. Diko skonštatoval, že sa k tomu pristupovalo ako k dôležitej spravodajskej udalosti. 
Taktiež vyzdvihol výkon J. Barboráka. 
V. Slovák ocenil operatívnosť spravodajstva RTVS. Myslí si, že bolo možno trochu treba 
pripraviť pár vecí do vysielania, kým sa čakalo na predstavenie pápeža po jeho zvolení.  
J. Chudík uviedol dva konkrétne momenty, ktoré sa mu nepáčili na vysielaní pri tejto 
príležitosti. Berie však všetky chvály, ktoré odzneli. Výber hostí považuje za kvalitný. 
Popracovať podľa neho bude musieť STV na výbere moderátorov.  
I. Gallo súhlasí s tým, že detaily sú dôležité, na druhej strane by ich však vnímal v čase 
a priestore, v ktorom sa udiali. Myslí si, že STV v rámci priameho súboja s konkurenciou 
vyšla víťazne.  
I. Gallo po konzultácii s členmi Rady RTVS predložil návrh na uznesenie a dal o ňom 
hlasovať: 
Uznesenie č. 39/2013: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti 
s abdikáciou pápeža a voľbou nového pápeža  a pozitívne hodnotí profesionálne zvládnutie 
tejto významnej udalosti vo vysielaní RTVS. 
 
Za: 8 / I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Jesenko, M. Kákoš, P. Kubica,  

I. Nagy, V. Slovák / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 1 / M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Sťažnosti a podnety 
I. Gallo informoval, že boli doručené stanoviská ku korešpondencii z ostatného rokovania: 
k Hudobnému fondu, k listu z Generálnej prokuratúry, k účasti na Eurovízii.  
V. Mika krátko odprezentoval každé predložené stanovisko. 
I. Gallo informoval o aktuálnej korešpondencii, ktorá prišla na sekretariát Rady RTVS a ktorá 
bola predložená členom rady. 
 
8. Rôzne 
I. Gallo poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 26.03.2013. 
 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
Mgr. Igor Gallo 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne usporiadaný 
podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk 


